
Kooste Harrastamisen Suomen mallia kehittämässä – tuloksia ja uusia mahdollisuuksia -

seminaarin chatista ja vastaukset kysymyksiin sekä kommentteihin  

 

1. Kokkikerhojen materiaaliapu on tarpeen, mutta kuten tässäkin todetaan; ohjaajista on pula. 

Paikalliset maa- ja kotitalousnaiset, Martat ym. yhdistyksistäkään ei ole innostusta lähteä 

mukaan ohjaajiksi, kysytty on. Voisiko keskusjärjestöt rohkaista omiaan mukaan toimintaan 

paikallisesti. Yhteistyö olisi tärkeää. 

     1 

Vastaus: Yhteyspiste on välittänyt viestin eteenpäin. Kiitos palautteesta. 

 

2. Iso Kiitos Parkourakatemia, Hoppgänget ❤         på svenska. Tack! Tämä satsaus 

mahdollistaa tasavertaisempaa saatavuutta. 
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Vastaus: Kiitos kommentista. Yhteyspiste on välittänyt palautteen Parkour Akatemialle.  

Meille on ollut valtakunnallisena harrastusten tarjoajana ollut haasteellista päästä järjestämään 

itse harrastusta, vaikka kilpailutuksesta on päästykin kunnan tarjoaja rekisteriin. Useissa kunnissa 

päätökset harrastuksista tulevat erittäin myöhään elokuussa. Tässä vaiheessa on melkein 

mahdotonta enää rekrytoida ja kouluttaa ohjaajia. Emme myöskään voi rekrytoida ja kouluttaa 

etukäteen, sillä useat kunnat eivät otakkaan harrastusta kalenteriin vaikka ovat hyväksyneet 

tarjoajaksi ja sopimuksetkin on allekirjoitettu. Eli olisi tärkeää ymmärtää se, että yritykset jotka 

tarjoavat harrastuksia tarvitsevat aikaa suunnitella toimintaa. Toivoisimme myös, että sopimukset 

kirjoitettaisiin vasta kun harrastuksen tarjoaminen kunnassa on varmistunut, jottei hallintoon 

kuluisi turhaan aikaa, varsinkin jos kunta ei edes ota harrastusta kalenteriin. Joissain kunnissa on 

esimerkillisesti päätökset tehty juhannukseen mennessä, jolloin järjestäjällä on aikaa suunnittella 

toiminta ja heillä on tieto, mitkä kunnat itse asiassa haluavat harrastuksen. Toivomme kunnilta 

suunnitelmallisuutta ja järjestelmällisyyttä, jotta myös harrastustenjärjestäminen helpottuu. 

Toinen ongelma on, että aika useassa kunnassa palkkio on myös ennaltamäärätty, ja usealla alalla 

on vaikea tarjota asiantuntevaa ohjausta 50 eurolla tunti. Ohjaajat tekevät mieluummin 

hyväpalkkaista työtä. 

Eli paljon on esteitä ylitettävänä näiden harrastusten tarjoamisessa vaikka innostusta ja kokemusta 

löytyy. Olisiko Harrastamisen Mallin yhteyspisteellä tai opetusministeriöllä vastauksia näiden 

haasteiden kanssa toimimiseen? 

Vastaus: Kiitos palautteesta. Yhteyspiste on välittänyt palautteen Harrastamisen Suomen mallin 

kuntakoordinaattoreille. 


